
Komisja Finansów Publicznych 
20 czerwca 2023 r. 

 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Wybiła nam godzina 16, tak że witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji Finansów w dniu 20 
czerwca 2023 roku. Witam Panią Prezydent, Pana Prezydenta, Szanownych Państwa Radnych, 
naczelników, dyrektorów jednostek, prezesów oraz gości, którzy dzisiaj są z nami. Na początku 
pozwólcie, że sprawdzę listę obecności. I po kolei, bardzo proszę o zgłaszanie się Państwa Radnych. 
Pani Radna Karolina Chemicz-Pałys? 
 
Radna Karolina Chemicz-Pałys 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Wojciech Czarnota? 
 
Radny Wojciech Czarnota 
Dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz? 
 
Radny Marek Gołosz 
Dzień dobry. Witam serdecznie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Jarosław Hajduk? 
 
Radny Jarosław Hajduk 
Dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Andrzej Kściuczyk? 
 
Radny Andrzej Kściuczyk 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Iwona Oleksiak? Pewnie zaraz dołączy do nas. Pani Radna  Aleksandra Pabian? 
 
Radna Aleksandra Pabian 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik? 
 
Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dzień dobry, jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Anita Skapczyk? Jeszcze chyba z nami nie ma. Pan Radny Sławomir Sobociński? 
 
Radny Sławomir Sobociński 
Jestem obecny, dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Józef Twardzik? 
 
Radny Józef Twardzik 
Obecny, dzień dobry. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny  Dariusz Wencepel? 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Obecny jestem, dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dzień dobry. Pan Radny Sławomir Wróbel? I Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga? 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Jestem, dzień dobry. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dzień dobry. 
 
Radna Anita Skapczyk 
Dzień dobry, Panie Przewodniczący, przepraszam za spóźnienie. Anita Skapczyk, jestem obecna. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dobrze, dziękuję. W takim razie nim przejdziemy dalej, ze względu na Komisję w trybie zdalnym,  bardzo 
proszę o przegłosowanie tego trybu zgodnie z ustawą o szczególnych rozwiązaniach związanych z 
zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 i innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych o zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ  działający kolegialnie w głosowaniu jawnym. Tak, 
więc czy ktoś jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Tak że 
możemy przejść do punktu 2, porządek obrad. Porządek obrad został tutaj bez zmian. Tak, więc bardzo 
proszę o przyjęcie tego. Czy ktoś jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. 
Dziękuję. Przechodzimy do punktu 3. Jest to przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Finansów 
Publicznych z dnia  23 maja 2023 roku. I bardzo proszę o przyjęcie tego protokołu Państwa Radnych. 
Czy ktoś jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Przechodzimy do punktu 4. 
Jest to działalność i finanse Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów. Tak więc tu dostaliśmy informację na 
tablety. Mamy dzisiaj tu przedstawiciela, tak więc proszę w takim razie, jeżeli są pytania, to otwieram 
dyskusję. Pytań nie widzę, tak że dziękuję ślicznie. Przechodzimy tym samym do punktu 5. Jest to 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały numer rzymskie XLVI/861/22 Rady miasta 
Tychy z dnia 15 grudnia 2022 roku w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych 
udzielanych w 2023 roku budżetu miasta Tychy dla Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych w 
Tychach. Proszę, Panie Naczelniku. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Dzień dobry. Szanowni Państwo, niniejszą uchwałą dokonuje się zmiany stawki jednostkowej dotacji 
przedmiotowej udzielanej z bieżącego roku dla Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych na 
utrzymanie mieszkaniowego zasobu gminy. Zmiana następuje z poziomu 15 złotych 10 groszy do 
poziomu dwadzieścia 20 złotych 70 groszy do metra kwadratowego na rok,  czyli o 5 złotych 60 groszy. 
W związku ze zmianą  tej stawki łączna kwota w budżecie miasta na ten cel rośnie o prawie 1 150 000 
złotych i po zmianie dotacja  dla MZBMu na ten cel będzie wynosić 4 250 124 złote. I zmiana ta wynika 
ze wzrostu wysokości zaliczek na utrzymanie części wspólnych nieruchomości ustalonych na 
zebraniach wspólnot mieszkaniowych w pierwszym kwartale bieżącego roku. I druga zmiana dotyczy 
dodania nowej stawki dotacji przedmiotowej w wysokości  85 złotych do metra kwadratowego na rok z 
przeznaczeniem na remont budynku Ośrodka Interwencji Kryzysowej przy ulicy Nowokościelnej. Łączna 
kwota dotacji na ten cel zabezpieczona w budżecie będzie wynosić 49 918 złotych. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych  jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję 
ślicznie. Przechodzimy do punktu 6 i 7. Te dwa punkty, jak zwykle razem. Punkt 6 to zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej miasta Tychy na rok 2023 oraz punkt 7 to 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Tychy na 
lata 2023-2038. Pan Naczelnik, proszę. 
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Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Szanowni Państwo, w dniu dzisiejszym do obu tych projektów uchwał została sporządzona 
autopoprawka. Autopoprawka jeżeli chodzi o budżety bieżącego roku, dotyczy zwiększenia planu 
dochodów i wydatków o kwotę 360 000 złotych  z przeznaczeniem na remont dachu wraz z (niewyraźne) 
i robotami towarzyszącymi w Przedszkolu numer 18  przy ulicy Fitelberga. Jednocześnie w wieloletniej 
prognozie finansowej wprowadzamy nowe przedsięwzięcie związane z podwyższeniem kapitału 
zakładowego w spółce Tyskie Linie Trolejbusowe z nakładami w roku 2025  w wysokości 11 500 000. 
To tyle,  jeśli chodzi o autopoprawkę. Natomiast sama zmiana budżetu,  którą Państwo otrzymali już 
wcześniej razem z tą autopoprawką, bo omówię to już wspólnie,  dotyczy zwiększenia planu dochodów 
i wydatków również o te 15 392 222 złote. Jeśli chodzi o stronę wydatkową, to tutaj zwiększamy wydatki 
bieżące o kwotę 7 617 711 złotych, a majątkowe o 7 774 311 złotych. Te największe pozycje, bo ich jest 
dosyć sporo tutaj zwiększenia tych bieżących dotyczą, przykładowo o 700 000 złotych zwiększamy 
środki na działalność bieżącą MOSiR-u z przeznaczeniem na pokrycie wzrastających kosztów zużycia 
energii elektrycznej, CO, gazu,  wody i odprowadzania ścieków na obiektach sportowych. Uzupełniamy 
też budżet dla Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, między innymi na odpłatność za pobyt osób 
starszych, samotnych, obłożnie chorych z terenu miasta Tychy skierowanych do Domów Pomocy 
Społecznej na terenie innych gmin. To jest kwota 1 300 000 złotych. Na odszkodowanie dla osoby 
fizycznej za przejęcie z mocy prawa działki wywłaszczonej na rzecz gminy w celu rozbudowy 
Międzygminnego Zakładu Kompleksowego Zagospodarowania Odpadów Komunalnych. Kwota prawie 
2 700 000 złotych. No i wspomniana już wcześniej przy omawianiu uchwały odnośnie zmiany stawek 
dla MZBM-u kwota prawie 1 150 000 złotych na zwiększenie dotacji przedmiotowej dla MZBM-u na 
dopłatę do kosztów utrzymania mieszkaniowego zasobu gminy. Natomiast, jeżeli chodzi o zwiększenie 
wydatków majątkowych, to tutaj kwota zwiększenia na rozbudowę ulicy Lokalnej w Tychach o kwotę 
prawie 4 418 000 złotych związana z pozyskaniem środków z subwencji ogólnej budżetu państwa na 
ten cel, a więc tutaj strona wydatkowa zwiększana, ale też dochodowa roku bieżącego. A także środki 
na zakup wraz z montażem serwera i sprzętu IT w Zapasowym Centrum Przetwarzania Danych ITS-u 
Tychy. Kwota 2 300 000 złotych pochodząca z planowanych środków, które uzyskamy od 
ubezpieczyciela. To chyba tyle, jeśli chodzi o takie najważniejsze zmiany. Oczywiście w części 
uzasadnienia mają Państwo dużo pozycji dotyczących przeniesień, czyli tam, gdzie środki na pozycjach 
budżetowych niektórych zostały, a potrzebujemy na zabezpieczenie środków tam, gdzie w 
postępowaniach przetargowych tych  rozstrzyganych mamy niedobór, to te przesunięcia następują 
zgodnie z uzasadnieniem, które mają Państwo w tej drugiej części. Jeżeli chodzi o wieloletnią prognozę 
finansową to zmiany dotyczą lat  2023 i 2025. I oczywiście rok 2023 jest spójny z przedłożonymi 
zmianami budżetu tego roku. Jeśli chodzi o rok 2024 i 2025 to właściwie ta najważniejsze zmiany 
dotyczą zabezpieczenia środków na zadania inwestycyjne. Pierwsze z nich to termomodernizacja i 
rozbudowa Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego numer 3 przy ulicy Cmentarnej. Tutaj w roku 2024 
dokładamy kwotę 3 300 000 do najniższej oferty w przetargu. Kolejne zadanie to Przystań Sportów 
Wodnych przy Jeziorze Paprocańskim Marina.  Łącznie w latach 2024-2025 też  do zabezpieczenia do 
najniższej oferty w przetargu dokładamy kwotę ponad 13 000 000 złotych. I zadanie związane z budową 
boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem o stałej konstrukcji przy Szkole Podstawowej numer 21  
w Tychach. W budżecie roku 2023 włożyliśmy 150 000 na opracowanie dokumentacji projektowej, 
natomiast na rok 2024 na realizację tego zadania do WPF-u kwota 6 726 000 złotych. Z tego 2 575 000 
złotych  pochodzi z dotacji z budżetu państwa. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję dla punktów 6 i 7. Jeżeli nie ma pytań, przechodzimy do zaopiniowania 
projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej miasta Tychy na rok 2023, czyli punkt 6. Czy 
ktoś z Państwa jest przeciw? Ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy 
do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej miasta Tychy na 
lata 2023-2038. Czy ktoś jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję 
ślicznie. Przechodzimy do punktu 8. Jest to zaopiniowanie projektu w sprawie pozytywnego 
zaopiniowania pokrycia (niewyraźne) Zakładowym Regionalnego Centrum Gospodarki 
Wodnościekowej Spółki Akcyjnej w Tychach. 
 
Naczelnik Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Katarzyna Rogóż-Urbanek 
Dzień dobry, jeśli można?  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Jasne, proszę. 
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Naczelnik Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Katarzyna Rogóż-Urbanek 
Dziękuję bardzo. Dzień dobry Państwu jeszcze raz. Prezentujemy projekt uchwały w sprawie de facto 
wniesienia aportem 9 działek gruntu. Wniesienie następuje na wniosek samej spółki, która do nas 
wystąpiła już jakiś czas temu, żeby uporządkować sprawy własnościowe, ponieważ działki te są 
zabudowane przepompowniami, które stanowią własność spółki. Powinno to być uporządkowane,  stąd 
wniosek i prośba o pozytywne zaopiniowanie. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję 
ślicznie. Przechodzimy do punktu 9. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia 
porozumienia pomiędzy Gminą Miasta Tychy a Gminą Wyry mającego na celu wspólne przygotowanie 
i realizację projektu grantowego pn. „Postaw na OZE – rozwój energetyki rozproszonej opartej o 
odnawialne źródła energii na terenie Gmin Partnerskich Tychy i Wyry”. Proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta i Funduszy Europejskich Bożena Nowak 
Szanowni Państwo, ta uchwała ma charakter intencyjny i zwracam się do Państwa z prośbą jej podjęcie 
w celu wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia między dwoma gminami Tychy i Wyry, abyśmy 
wspólnie złożyli wniosek grantowy na montaż fotowoltaiki, pomp ciepła i magazynów energii w projekcie, 
który teraz będę składała do końca lipca, bo taki jest termin tego konkursu. Natomiast to partnerstwo 
jest nam niezbędne, żeby walczyć tutaj o wygraną w tym konkursie, ponieważ mocno punktowane są w 
tej chwili w tej perspektywie wszystkie projekty partnerskie. Tak że zwracam się z prośbą o podjęcie tej 
uchwały, o wyrażenie pozytywnej opinii, bo jest nam to po prostu potrzebne. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję 
ślicznie. Przechodzimy do punktu 10, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
numer XLVI/755/18 Rady Miasta Tychy z dnia 22 marca 2018 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez miasto Tychy przedszkolach i 
oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych. Pani Dyrektor. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 
Uchwałą podwyższamy opłaty za jedną godzinę przedszkola po wielu latach już utrzymywania tego 
poziomu 1 złotych. Zgodnie z obecnym obwieszczeniem Ministra Edukacji Narodowej i Nauki, ta 
maksymalna opłata może wynosić 1,30 złotych i do takiej wysokości właśnie proponujemy jej 
podniesienie. Jedna taka waloryzacja już nastąpiła od miesiąca września 2022 roku, ale uznaliśmy, że 
była na tyle nieznaczna, było to 14 groszy, że nie podwyższaliśmy wtedy tych opłat. W tej chwili 
podwyższenie o 1,30 złotych w skali roku w dochodach miasta da nam kwotę około 200 000 złotych. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. 
 
Radny Marek Gołosz 
Marek Gołosz, proszę o głos. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz, proszę. 
 
Radny Marek Gołosz 
To jest maksymalna kwota, którą można było, a czy jest, czy musieliśmy do maksymalnej podnieść tą 
kwotę?   
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 
No biorąc pod uwagę inflację  i fakt, że od kilku lat kwota ta nie była waloryzowana, uznaliśmy, że jest 
to już w tym momencie zasadne.  
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Czy jeszcze jakieś pytania? Nie ma, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto z Państwa 
Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu?  
 
Radny Marek Gołosz 
Marek Gołosz się wstrzymuje. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dobrze, zaznaczam. Czy ktoś jeszcze?  
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Tak, ja się też wstrzymuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
W takim razie zagłosujemy wszyscy po kolei. Radna Karolina Chemicz-Pałys? 
 
Radna Karolina Chemicz-Pałys 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Wojciech Czarnota? 
 
Radny Wojciech Czarnota 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Marek Gołosz wstrzymuje się. Pan Radny Jarosław Hajduk? 
 
Radny Jarosław Hajduk 
Wstrzymuję się. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Michał Kasperczyk za. Pan Radny Andrzej Kściuczyk? 
 
Radny Andrzej Kściuczyk 
Wstrzymuję się. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Iwona Oleksiak? 
 
Radna Iwona Oleksiak 
Wstrzymuję się. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Aleksandra Pabian? 
 
Radna Aleksandra Pabian 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna  Urszula Paździorek-Pawlik? 
 
Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pani Radna Anita Skapczyk? 
 
Radna Anita Skapczyk 
Za. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Sławomir Sobociński? 
 
Radny Sławomir Sobociński 
Jestem za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Józef Twardzik? 
 
Radny Józef Twardzik 
Za. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Dariusz Wencepel? 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Panie Przewodniczący, mógłby Pan powtórzyć, nad czym głosujemy, bo mnie wybiło i nie słyszałem?   
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Obecnie jesteśmy w punkcie  Panie Radny, 10, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały odnośnie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 
prowadzonych przez miasto Tychy przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach 
podstawowych. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Aha, dziękuję. Za jestem. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Pan Radny Sławomir Wróbel? Nieobecny. I Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga? 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Wstrzymuję się. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję ślicznie. W takim razie mamy 1, 2, 3, 4 głosy wstrzymujące się. Jedna osoba nieobecna, to 
reszta głosów za. Dziękuję ślicznie. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Przechodzimy do punktu 11. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawarcie umów 
dzierżawy nieruchomości stanowiących własność gminy. Pani Naczelnik Katarzyna Szymkowska, 
proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Szanowni Państwo, składam Państwu projekt uchwały, który umożliwi, który umożliwi zawarcie Panu 
Prezydentowi oraz Pani dyrektor Goc umów dzierżawy na czas nieoznaczony. Mówimy tutaj o 
kontynuacji dotychczas trwających umów. Jedna z tych nieruchomości znajduje się w administrowaniu 
MZBM-u,  dwie pozostałe w naszym administrowaniu i są to grunty z przeznaczeniem na cele handlowe, 
usługowe względnie z dojściem pieszych oraz jedna nieruchomość przy ulicy Poziomkowej, czyli 
przeznaczenie na zagospodarowanie terenów sportowych. W materiałach pomocniczych macie 
Państwo szczegółowe informacje związane z tymi umowami dzierżawy  i proszę Państwa o pozytywnie 
zaopiniowanie. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
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Kto z Państwa Radnych jest przeciw?  Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. I 
przechodzimy do punktu 12. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu adaptacji 
miasta Tychy do zmian klimatu do roku 2030. Proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Dzień dobry Państwu. Przedstawiamy  Państwu do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
planu adaptacji miast Tychy do zmian klimatu do roku 2030. Jest to dokument, który został opracowany  
w oparciu o porozumienie zawarte pomiędzy miastem Tychy, a Ministerstwem Środowiska. Dokument 
powstał w roku 2019. Opracowany został w ramach takiego programu dużego (niewyraźne) przez 
Ministerstwo, w ramach którego zostały opracowane 44 takie dokumenty dla miast o liczbie 
mieszkańców powyżej 100 000. Ten dokument jest dokumentem o charakterze strategicznym. Został 
on opracowany w oparciu o wytyczne przygotowane ściśle przez Ministerstwo. Nie wynika on z żadnych 
przepisów ustawy. Dokument ten zawiera taką szczegółową diagnozę danych klimatycznych, 
hydrologicznych oraz ocenę wrażliwości miasta na zmiany klimatu. Ocenia również jego potencjał 
adaptacyjny, ryzyka i szanse, które wynikają ze zmian klimatu dla miasta. W dokumencie tym są zawarte 
główne kierunki działania, zostały również określone takie najważniejsze zadania do realizacji. W 
uchwale przygotowaliśmy tutaj podział na zadania, które już są w trakcie realizacji, zadania 
zrealizowane i te, które będą jeszcze kontynuowane. Dokument ten nie został wcześniej przedkładany 
Państwu tutaj pod uchwałę, gdyż nie wynikało to, no konieczność taka nie wynikała z żadnych przepisów 
prawa, natomiast obecnie zmieniły się wytyczne dotyczące uzyskiwania dofinansowania,  jeżeli chodzi 
o środki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i w ramach nowej perspektywy jedynie będzie 
szansa pozyskania środków zewnętrznych na te zadania, które będą wpisane w ten program. Dlatego 
bardzo proszę Państwa tutaj o pozytywne zaopiniowanie tego projektu. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto z 
Państwa Radnych jest przeciw, kto się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. 
 
Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Przechodzimy do punktu 13. Jest to plan pracy Komisji na drugie półrocze 2023 roku. Państwo Radni 
otrzymaliście ten plan pracy, mamy jednostki, które dawno u nas nie były. Bardzo proszę o przyjęcie 
tego planu. Ktoś ma jakieś uwagi? Jeżeli nie ma, to bardzo proszę o przegłosowanie. Czy ktoś jest 
przeciw? Ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, bardzo dziękuję. Sprawy bieżące i wolne 
wnioski to punkt 14 dzisiejszego naszego posiedzenia. Tylko chciałbym nadmienić, że wpłynęło dzisiaj 
mailowo do Komisji od Pana tutaj M              Ś                  przyszedł mail z pytaniami. Tutaj odpowiedzą 
odpowiednie jednostki i udzielimy odpowiedzi tutaj na kolejnej Komisji Finansów. Tu jest 6 pytań. Jeżeli 
sobie życzycie Państwo, to mogę je przeczytać. 
 
Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Ja bardzo proszę, jeśli może Pan Przewodniczący przeczytać. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
To już czytam. Pierwsze pytanie, jaka komórka, wydział, osoba odpowiada za oświetlenie w mieście? 
Drugie pytanie, czy miasto podejmuje działanie, jeśli tak, to w jakiej sprawie przystosowania Dworca 
Głównego w Tychach do potrzeb osób niepełnosprawnych? Trzecie pytanie, jaką kwotę miasto Tychy 
przeznaczyło na dofinansowanie konferencji "Miłość, intymność, zdrowie (niewyrażne)". Czwarte 
pytanie,  czy miasto Tychy podejmuje, czy planuje podjąć jakieś działania mające na celu zapobieganie 
(niewyraźne) zalewaniu posesji prywatnych i terenów miejskich? Piąte, jaki jest realny termin 
zakończenia przebudowy ulicy Piaskowej? I szóste, prośba o możliwość zacytowania fragmentu 
rozporządzenia Prezydenta Miasta,  zarządzenie numer 0050/193/20 Prezydenta Miasta Tychy z dnia 
29 czerwca 2020 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad oraz trybu postępowania w zakresie 
preferencyjnej sprzedaży lokali na rzecz najemców. No i te pytania wpłynęły, tak więc na kolejnej Komisji 
Finansów przedstawimy odpowiedzi na każde z tych pytań. Jeżeli nie ma dzisiaj już nic więcej, to bardzo 
dziękuję i do zobaczenia na sesji.  
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